
Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

(Niewyraźnie) dzisiejszego spotkania. Nasza komisja nie obfituje w zbyt wiele punktów. Chciałbym 

otworzyć to posiedzenie i przyjąć porządek obrad. Czy ktoś z Państwa Radnych wnosi jakieś uwagi do 

porządku obrad? Chciałby coś zmienić? Nie ma, okej. Dziękuję bardzo. Mamy punkt 3. Przyjęcie 

protokołu z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu w dniu 19 września 2023 roku. Protokół był 

do wglądu w biurze rady. Czy ktoś z Państwa Radnych chce wnieść jakieś uwagi? Dziękuję. Mamy 

punkt 4. Wyniki naborów do szkół podstawowych i ponadpodstawowych w mieście Tychy. Jest z nami 

Pani Marzena Klamenta z Miejskiego Centrum Oświaty. Proszę o informację. 

Miejskie Centrum Oświaty w Tychach Marzena Klementa 

Czy zostały przedstawione Państwu materiały, na pewno Państwo się zapoznali z nimi. Chyba nie ma 

konieczności czytania tego tekstu. Jest załączona tabela, w której są szczegółów, przedstawiona jest 

szczegółowo liczba oddziałów, liczba uczniów. Robiłam stan tutaj na początek października. Był to 

nabór liczny. Było to półtora rocznika tych dzieciaków, które po prostu, reformy zostały skumulowane. 

No daliśmy radę, że tak powiem, baliśmy się, że zabraknie tych miejsc w trakcie już samych symulacji 

w tym systemie elektronicznym, była potrzeba dodania udziałów zarówno w liceach, jak i technikach  

i w branżówkach też. Ostateczny wynik naboru to było 2017 uczniów przyjętych i 68 oddziałów  

w stosunku do zaplanowanych wcześniej 60. Czyli dodanych było 8 oddziałów. To jeżeli chodzi  

o nabór do szkół ponadpodstawowych. Jeżeli będą jakieś pytania, to chętnie odpowiem. Natomiast  

w podstawówkach no tutaj było bez niespodzianek. Jak to roku też był wspomagany ten nabór  

w system merytorycznym i dzieci, już od długiego czasu przyjęliśmy zasadę, że są przyjmowane do 

szkół obwodowych, do szkół nie obwodowych tylko w przypadku, kiedy są wolne miejsca i Dyrektor 

wyrazi chęć przyjęcia takiego dziecka, to wówczas jest taka możliwość. Bardzo proszę, jeżeli są jakieś 

pytania. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Proszę bardzo Pani Radna. 

Radna Edyta Danielczyk 

(Niewyraźnie) spore niedoszacowanie. Z jakiego powodu tak się podziało, że musieliście Państwo 

(niewyraźne) Uczulam, że w obszarach to oczywiście wiąże się z tym, że te 8 klas można było 

stworzyć inne profile, ciekawsze profile, więc też... 

Miejskie Centrum Oświaty w Tychach Marzena Klementa 

Nie możemy robić (niewyraźne) Dlatego że to działa tak, że my w trakcie naboru jesteśmy 

przygotowani na to, żeby zwiększać liczbę miejsc, a zawczasu po prostu zaplanowanie dużej liczby 

oddziałów może powodować to, że będą tam się dostawać uczniowie z małą liczbą punktów na 

przykład do liceów.  Przyjmujemy tu jakiś próg punktowy, minimum te 100 punktów i jeżeli byśmy tych 

oddziałów zrobili dużo więcej już na samym początku, to po prostu nie mielibyśmy kontroli nad tym, 

jakie dzieci kandydują i wpadają nam, że tak powiem kolokwialnie do tych klas. To jest no już od wielu 

lat praktyka taka i ona się sprawdza, że jesteśmy przygotowani na to, że zwiększamy oddziały 

względem planu. Zresztą robiąc plany mieliśmy liczbę uczniów kończących ósme klasy i dla nich to 

było przygotowane. Biorąc pod uwagę, że są uczniowie, którzy są spoza Tychów i to nie jesteśmy  

w stanie przewidzieć,  ilu ich będzie, to później właśnie w trakcie symulacji wymusza też zwiększanie 

tych oddziałów. Ale to też jest prawda, to po prostu zapobiega takim sytuacjom, żeby uczniowie 

bardzo słabi nie dostali się do techników na przykład, jeżeli ma na przykład 50 punktów, jeżeli by tych 

oddziałów było dużo więcej na początku.  

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Proszę włączyć mikrofon. 
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Radna Edyta Danielczyk 

Dziwi mnie ta sytuacja, ponieważ jeżeli mamy gdzieś tam zaznaczone, że próg zdawalności jest 100 

punktów, to ten dzieciak, który ma 50 punktów się nie dostanie, tak czy siak. Czy według Państwa nie 

byłoby racjonalniej założyć, że klas będzie więcej? Tutaj to jest jednak 8 oddziałów. W przeliczeniu 

200 dzieciaków nie zostało uwzględnionych w planach, tak? 8 oddziałów, czyli tak jak mówię, 8 klas  

o różnych profilach można byłoby stworzyć i teraz, to co ja bym proponowała. Gdyby to było tak, bo 

mamy klasy profilowe, że jak Państwo jednak zakładają, tak? Dla tych może ze zwiększoną ilość 

oddziałów, pozwalają Państwo szkołom, żeby dobrały sobie takie profile, które na ten czas są na to, 

czyli medycyna, prawo, potrzebujemy takie, czy kierunki z tym związane, tak? Albo też techniczne. No 

to w tym momencie, gdyby się okazało, że uczniów z poziomem poniżej setki jest więcej, w związku  

z tym klasa  się nie utworzy, to i tak może powstać jedna klasa z dwoma różnymi profilami. 

Miejskie Centrum Oświaty w Tychach Marzena Klementa 

Zakładamy przy planach, jeżeli Dyrektor chce więcej profili, to wówczas robimy połówki i w trakcie 

tego naboru zwiększamy do całości. Czyli na przykład zakładamy, że klasa ma 16 osób czyli jest to 

połówka oddziału i teraz widzimy, że mamy bardzo dużo chętnych i mają dużo punktów, no to wtedy tą 

klasę robimy całą i mamy te profile, które Dyrektor sobie zażyczył. 

Radna Edyta Danielczyk 

No tak, ale i tak jeżeli chodzi o te kwestie, Dyrekcja jest ograniczona, właściwie nauczyciele dostają 

taki wybór w marcu, że jedni z nich będą mieli etat, inni nie, bo tak się zakłada, a potem okazuje się na 

przykład, że trzeba szybko, tak? Bo na przykład dzieci było więcej, tak jak teraz 8 klas, to sporo 

nauczycieli, którzy mają więcej godzin, prawda? 

Miejskie Centrum Oświaty w Tychach Marzena Klementa 

Ale trzeba jakiś złoty środek wybrać. Nam po prostu się to sprawdza i tak jak mówię, w planach było, 

na 1768 uczniów były plany i tyle też było absolwentów naszych tyskich podstawówek i teraz tak jak 

powiedziałam, no nie jesteśmy w stanie przewidzieć, ile spoza Tychów nam tutaj jeszcze będzie 

kandydować. Plany były adekwatne do liczby absolwentów. A to, że potem była wymuszona sytuacja, 

że te oddziały żeśmy dodawali, no to było też dużo chętnych spoza Tychów. Nasze dzieci tam  

w liczbie chyba paru poszło gdzieś do Katowic do liceum, a do nas też z Lędzin, z Bierunia, Mikołowa, 

z okolicznych tutaj miejscowości też kandydowali uczniowie i też się dostali do naszych szkół. 

Rada Edyta Danielczyk 

Co roku mammy ten sam problem.  

Radna Barbara Konieczna 

I co roku te same pytania. 

Radna Edyta Danielczyk  

Tak co roku te same pytania, ponieważ proszę zwrócić jedną uwagę. Myśmy mieli taką sytuację już, 

że klasy, które były profilowane były podwójne. D1, D2, C1, C2. 

Miejskie Centrum Oświaty w Tychach Marzena Klementa 

Ale w tej chwili były 3 klasy i one się powielały w zasadzie, tam tylko rozszerzenia były. Można, Pani 

Radna, może być też tak, że później Pani Dyrektor, powiedzmy oferta jest jakaś, ale konsultując to  

z uczniami można takie grupy, bo one są potem mieszane między klasami, więc rozszerzenia, jest 

dowolność wybrania rozszerzeń przez uczniów. Są grupy tworzone międzyoddziałowe na 

rozszerzenia. 

Radna Edyta Danielczyk 

Przepraszam serdecznie, ale pracuję w zawodzie tyle lat  i pierwsze słyszę, żeby uczniowie mieli 

wybór, pomijając oczywiście języki, bo faktycznie języki są międzyoddziałowe. Ale jeżeli mamy 
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sytuację, kiedy powstaje klasa matematyka - fizyka - angielski, to proszę sobie zauważyć, że przy tego 

typu maturach, bo to jest ten problem pojawiły się teraz matury, które wymagają zdawalności 

rozszerzenia. Jeżeli uczeń ma do wyboru matematyka - fizyka albo jakikolwiek inny przedmiot, to 

choćby naprawdę chciał zaliczać historię, czy jakikolwiek inny humanistyczny przedmiot, nie jest  

w stanie tego zrobić, bo materiał, który przyswoi w czasie tych 4 lat nauki jest tylko z zakresu 

rozszerzonego matematyki - fizyki. Więc dlatego martwimy się o uczniów. Jeżeli jest szansa, że 

powstaną nowe profile, które też przyciągną dzieci spoza Tychów i nasze tyskie, tak,  do naszych 

szkół, to wydaje mi się, że można by z tego skorzystać. Tym bardziej, że tak jak mówię, to jest kwestia 

marca. W marcu Państwo wybierają profile, wskazują profile. Nauczyciele, kiedy reklamują szkołę  

w kwietniu dla klas ósmych, no mają ograniczony zakres możliwości. To taki mój apel, żebyśmy może 

jednak przemyśleli tą politykę. Poszukali tego złotego środka, tak?  

Miejskie Centrum Oświaty w Tychach Marzena Klementa 

Jedną chwilę, to Dyrektor nam przedstawia jakie profile w przyszłym roku szkolnym uruchomić  

w klasach. 

Radna Edyta Danielczyk 

Tak, tylko praktyka wygląda w ten sposób. Miasto oferuje 3 klasy i w tym momencie dyrekcja  

i nauczyciele muszą ustalić, te 3 klasy w jakie profile wepchnąć, żeby było to jak najbardziej dogodne  

i dla uczniów, i dla nauczycieli, i dla pracowników.  A potem się okazuje, że przychodzi 5 klas i te dwie 

klasy są ograniczone do tych profili, które były ustalone w marcu. 

Miejskie Centrum Oświaty w Tychach Marzena Klementa 

Ale no nie da się tutaj jak gdyby wszystkim dogodzić, a poza tym no system oświaty jest jaki jest. 

Nauczania są, programy też wiadomo jakie są dzieci już na tym etapie no nie są zdecydowane 

całkowicie, co one chcą w przyszłości robić. To jest taki czas ich decyzji nie do końca trafiony  

w ciemno. No i to coś muszą wybierać, no nie ma przeszkód, żeby dodatkowo gdzieś tam jakieś 

powiedzmy przedmioty, jeżeli chcą faktycznie nie trafiły w profil, żeby się uczyły i żeby zdawały 

rozszerzone przedmioty inne niż mają normalnie w programie. Też jakieś korepetycje czy coś takiego. 

Radna Edyta Danielczyk 

Na to trzeba mieć fundusze. 

Miejskie Centrum Oświaty w Tychach Marzena Klementa 

No niestety. 

Radna Edyta Danielczyk 

No właśnie (niewyraźnie).  

Miejskie Centrum Oświaty w Tychach Marzena Klementa 

Ale to jest oświata publiczna. Staramy się tak ofertę przygotować, żeby po prostu, była dla wszystkich. 

Radna Edyta Danielczyk 

Mamy trochę czasu. Myślę sobie, że możemy jeszcze przemyśleć, poszukać bardziej tego złotego 

środka. 

Miejskie Centrum Oświaty w Tychach Marzena Klementa 

Ja myślę, że bardzo duży problem będzie teraz w przyszłym roku, bo tutaj naprawdę będzie bardzo 

mało tych oddziałów, bo to jest powyżej niecałe 700 absolwentów. To jest ta połówka, która nam 

zostaje. Tutaj będzie duży problem, szczególnie w szkołach zawodowych, w tym naborze 

przyszłorocznym. Nie wiadomo, czy wszystkie zawody będą uruchomione. Tak samo nie wiadomo 

będzie, po 3 oddziały może powstaną w liceach, bo na więcej po prostu nie będzie uczniów. No i tu 

będzie duży problem. 
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Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Ja mam pytanie jeszcze związane z tym, co mówi tutaj Pani Radna. Czy Dyrektorzy, którzy 

odpowiadają za oświatę w danej szkole, czy zespoły kierownicze, obojętnie co to jest. Czy ktoś 

zwracał się do Państwa z takimi problemami? Jak Państwo na to zareagowaliście, jeżeli takie pytania 

były?  

Miejskie Centrum Oświaty w Tychach Marzena Klementa 

W kwestii tych profili, tak?  

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Tak, to o czym mówi Pani Radna. Czy Dyrektorzy szkół zwrócili się do MCO z takimi problemami? Bo 

z tego co Pani mówi, to ja rozumiem to tak. Jeżeli jest  1706 uczniów i zabezpiecza się dla 1700 

uczniów, czyli jest, miejsca się zapełnia. Państwo też wiecie, że mogą być jakieś osoby z zewnątrz, 

czyli z innych miast, ale też  Państwo wiecie, że część dzieci wyjedzie. Czyli jakby ten bilans powinien. 

Miejskie Centrum Oświaty w Tychach Marzena Klementa 

On na 0 nie wychodzi. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

No na 0 nie wychodzi, ale no rozumiem. No w tym roku była taka sytuacja na przykład w ZEG-u,  

gdzie utworzono jeszcze jedną klasę. No tam był problem, no bo trzeba było to jakoś tam pomieścić 

tych uczniów, ale teraz Pani tutaj mówi, że no zetkniemy się z tym niżem demograficznym i teraz jest 

to pytanie, nie? Bo to ja bym poszedł już zupełnie w innym kierunku, bo Pani mówi tutaj o profilach. No 

i w tym momencie, jeżeli jest mniej uczniów, no to może można to zmienić w jakość nauczania. Bo, 

czy trzeba zrobić jakieś, Państwo macie już na to na to sposoby. Rozmawiacie z Dyrektorami, 

możecie się pokusić o wiele innych rozwiązań, czego by na przykład uczniowie oczekiwali i jakiej 

jakości do oczekiwań. Dlaczego o tym mówię? Dlatego o tym mówię, bo ja dostaję znowu takie 

informacje z zewnątrz, że do takich klas, nie będę wymieniał szkół, ale wymienię tylko miasta. To jest 

Oświęcim, Bielsko, Katowice i do tych miast, do tych szkół średnich wyjeżdżają bardzo dobrzy 

uczniowie. Teraz jak to zmienić? Jak tą tendencję odwrócić i co zaproponować, żeby to miało miejsce  

i podam jeszcze jeden przykład ze szkoły podstawowej. Też nie wypowiem tutaj, która to jest szkoła. 

Jest informatyka, której tak naprawdę nie ma kto uczyć. Czy my mamy jakiś problem z nauczycielami, 

którzy bo my możemy sobie wymyśleć super szkoły, możemy sobie sobie wymyśleć taką szkołę, że 

my sobie postawimy taki ambitny cel, ale my go nie wykonamy, bo to trzeba mieć czym zrobić. Są 

dwie kwestie, są pieniądze i są ludzie, którzy to wykonają. Czy ja jestem zrozumiały tutaj w tym 

temacie?  

Miejskie Centrum Oświaty w Tychach Marzena Klementa 

To jest ogromny problem, jeżeli chodzi o kadrę pedagogiczną. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

No właśnie. 

Miejskie Centrum Oświaty w Tychach Marzena Klementa 

Pan tu mówi  o tworzeniu nie wiadomo ilu klas, ale dyrektorzy też borykają się z problemem i też nam 

to sygnalizują, że mają problemy z kadrą. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Właśnie ja w takiej rozmowie uczestniczyłem, jeżeli chodzi... 
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Miejskie Centrum Oświaty w Tychach Marzena Klementa 

A już nie mówię o szkołach zawodowych. Przedmiotów zawodowych to nie ma kto uczyć, to są 

nauczyciele emerytowani, którzy się tam zgadzają na jakieś godziny, żeby prowadzić te zajęcia, a to 

też wtedy nie jest ta najwyższa jakość, bo wiadomo, że no, nie obrażając starszych ludzi, ale już po 

prostu jak gdyby odchodzą z rynku pracy. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Idą na emeryturę. 

Miejskie Centrum Oświaty w Tychach Marzena Klementa 

Tak, a powinni  wchodzić ci młodzi  z tą nową wiedzą, nowymi technologiami i uczyć tych uczniów  i po 

prostu też mieć odniesienie do (niewyraźne) to co się dzieje w tych szkołach zawodowych. No a tutaj 

jest, naprawdę ja dzwoniąc w trakcie symulacji do dyrektorów i pytając się, czy się zgadzają na 

dodatkowe oddziały, to musiałam prosić dyrektorów, bo oni powiedzieli,  no ale kim ja to będę uczył? 

To jest szalony problem też. 

Radna Edyta Danielczyk 

Można?  

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Proszę. 

Radna Edyta Danielczyk 

Myślę sobie, dlatego, że nie byłoby żadnego problemu, gdyby dyrekcja w marcu miała czas szukać 

tych dobrych nauczycieli,  a nie sytuacja, kiedy w marcu nagle się okazuje, że miały być 3 klasy, a jest 

6 i teraz trzeba piorunem szukać nauczycieli z tak zwanej łapanki. Trudno wtedy znaleźć specjalistów, 

bo tylko są 2 miesiące do rozpoczęcia roku szkolnego. A tak, no właśnie, byłaby możliwość, tak? 

Dyrektor miałby szansę, żeby, wiedząc, że otwiera takie, a nie inne profile, potrzebuje takich 

specjalistów, miałby szansę z nimi rozmawiać. 

Miejskie Centrum Oświaty w Tychach Marzena Klementa 

Oni szukają, cały czas szukają. Mieliśmy projekt (niewyraźne) Były przecież wakaty, więc dyrektorzy 

szukali tu nauczycieli. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Szukają cały rok. 

Miejskie Centrum Oświaty w Tychach Marzena Klementa 

Liczyli się też z tym, że mogą mieć więcej pracy. Deklarowali nam, jeżeli chodzi o licea właśnie, 

niektóre licea deklarowały, że chcą. Niektóre mówił, że nie, że oni już po prostu no mają pełne mury, 

że już nie dysponują jak gdyby miejscem w szkole. W tej chwili zresztą jak robiliśmy takie zestawienie 

czasu pracy szkół, no on się wydłużył. Są szkoły, gdzie no tam powiedzmy, jest to jeden dzień  

w tygodniu, że na przykład zajęcia są  do godziny 19:00. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Tak jest. 

Miejskie Centrum Oświaty w Tychach Marzena Klementa 

No to jest ta górka i to przejdzie. Proszę mi wierzyć, że za chwilę znowu będzie w tych szkołach mniej 

uczniów, a za chwilę się zacznie robić pusto, nie? To jest po prostu ten jeden rok taki szczytowy. Ale 

myślę, że ta rekrutacja tam, według mojej oceny to całkiem nieźle po prostu to wszystko poszło, 

odbyło się i ci uczniowie naprawdę znaleźli miejsca. Był też problem z uczniami ukraińskim, niektórzy 
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jeszcze nawet w tej chwili przychodzą i oni nie znając języka, z uwagi na to, że ukończyli tam 

powiedzmy ósmą czy dziewiątą klasę, kwalifikują się tutaj u nas też do szkół ponadpodstawowych  

i z nimi też jest bardzo duży problem. 

Radna Edyta Danielczyk 

Wiem, rozumiem jest Komisja powiedzmy też w tej liście, czy może pójść dalej? Ale to o czym mówię. 

Jeżeli mamy sytuację, kiedy dziecko ma do wyboru, bo teraz, właśnie teraz odejdziemy, tak? Będzie 

mniej dzieci. W związku z tym oni będą sobie  lepiej dobierali szkoły, bo nie będą się bali tego, że się  

gdzieś nie dostaną i mając do wyboru Bielsko, gdzie zdawalność matur jest najwyższa od wielu lat, bo 

to o matury chodzi. O tym wiemy. Katowice, gdzie są szkoły, w których no właśnie zdawalność  

i olimpiady, tak, są na takim poziomie jakim są (niewyraźnie). No to takie dziecko zdolne wybierze 

sobie te 3 szkoły, którąś ze szkół w tych miastach, a nie Tychy, gdzie ma oklepane profile, tak?  

A nawet gdyby Dyrektor chciał wprowadzić inny profil, to ma ten problem, że jeżeli to zrobi, a nie 

nazbiera potem pełnej klasy przyszłych prawników, lekarzy,  tutaj w tym przypadku jeszcze była 

kwestia medycyny, tak? O tym przecież gdzieś tam ciągle myślimy, nie mamy lekarzy, no to on nie 

będzie szukał specjalisty, który zachęcił te dzieciaki, żeby uczyły się akurat od niego. 

Miejskie Centrum Oświaty w Tychach Marzena Klementa 

No ale akurat medyczne kierunki, takie profile są w trójce. My nie blokujemy dyrektorów, jeżeli oni 

mają jakieś propozycje nowe, to jesteśmy otwarci na te propozycje. Tak jak mówię,  no sposobem na 

to jest robienie tych połówkowych działów. Bo wtedy daje nam to możliwość zwiększenia liczby 

uczniów, przyjęcia, bo to się  liczy połówka do tego, połówka do tego i to jest jeden oddział cały 

dodatkowy, nie? Ale w takich profilach, jakie sobie zażyczył Dyrektor. My nawet mieliśmy tak, że 

robiliśmy w jednej klasie 3 zawody. Ale jeżeli by się okazało, że na jeden zawód jest chętnych do 

pełnego oddziału, do drugiej, trzeciej, to robimy wtedy takie 3 oddziały, ale to muszą być uczniowie, 

którzy sobie poradzą z tej szkole, bo nie ma sensu, żeby uczeń taki bardzo słaby, po prostu przez to, 

że my otworzymy nie wiadomo ile oddziałów w trakcie naboru, bo wpadają nam klasy, to no raczej 

będzie zaniżony poziom w takiej szkole. Na pewno wyniki, wszystko się pogorszą, no to też musimy 

dbać o to, żeby po prostu te szkoły utrzymywały ten swój poziom. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Czy ktoś jeszcze z Radnych chce zadać pytanie? To dziękuję. Przechodzimy do następnego punktu. 

Dziękuję Pani bardzo za wyczerpującą informację. Teraz mamy punkt 5. To jest przygotowanie 

lodowisk otwartych do sezonu zimowego. Jest z nami Pan Dyrektor Staniczek i jego współpracownicy. 

Oddaję głos. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Tychach Marcin Staniczek 

Pozwólcie Państwo, oddaje głos Kierownikowi (niewyraźne) Także on się zajmuje lądowiskami. Także 

przedstawi Państwu w skrócie myślę cały proces budowania, jak i zarówno wybór lodowiska. 

Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Tychach Michał Stania 

Dzień dobry. Z przedstawionych Państwu materiałów wynika,  że ze względu na remont pomnika 

Walki i Pracy przy ulicy Edukacji, w tym roku planujemy otwarcie tylko dwóch lodowisk przy ulicy 

Brzozowej 2 oraz na ośrodku wypoczynkowym Paprocany przy ulicy Parkowej. Od początku 

października trwają prace przygotowawcze, czyli cały remont infrastruktury kontenerów, band, gum, 

maszyn do czyszczenia lodu. Na początku listopada planujemy przetransportowanie lodowisk na 

docelowe miejsca oraz cały proces tworzenia tafli lodowej, czyli rozwijanie gum, stawianie band, 

sprawdzanie szczelności. Otwarcie lodowisk planowane jest wstępnie w zależności od warunków 

pogodowych na 9 grudnia. Ślizgawki ogólnodostępne będą tak jak co roku, czyli od godziny 8:00 do 

13:00, przerwa dwugodzinna na doprowadzenie tafli lodu, od 15:00 do 17:00 i od 18:30 do 20:00. 

Planowane jest również nauki jazdy na łyżwach na obu lodowiskach 2 razy w tygodniu, tak jak to było 

w zeszłym roku. Ogólnie oba lodowiska będą miały opiekę medyczną popołudniami i przez cały 

weekend. Dziękujemy. 
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Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Dziękuję. Rozumiem to tak, że to jedno lodowisko jak trójpolówka? Będzie  odpoczywać w tym roku? 

Tak. Okej. A nie ma takiego miejsca na przykład gdzie można by to było dać, żeby były znowu 3? Jest 

taka możliwość?  

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Tychach Marcin Staniczek 

Znaczy miejsce, żeby położyć to lodowisko, to nie ma żadnych problemów, tylko kwestia jest 

problemów przyłącza prądowego. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Ja rozumiem, czyli nie mamy jakby, nie ma takiego miejsca, gdzie jest infrastruktura, żeby to 

lodowisko wykorzystać?  

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Tychach Marcin Staniczek 

Nie. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Czy Państwo Radni macie jakieś pytania odnośnie lodowisk? Proszę bardzo. Proszę. Proszę bardzo. 

Radny Marek Gołosz 

A miejsce na przykład przy hali sportowej  nie spełnia takich warunków, żebyśmy tam rozłożyli?  

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Tychach Marcin Staniczek 

Nie, bo tam potrzeba duże przyłącze energetyczne, żeby zrobić takie przyłącze energetyczne to, nie 

wiem,  z 200 000 złotych i półtora roku wcześniej. Także to jest kwestia powiedzmy, to są techniczne 

sprawy. Myśmy dowiedzieli się o tym, że lodowisko nie może być przy żyrafie. Dowiedzieliśmy się  

w zasadzie także też otrzymaliśmy pismo z CUW-u, że po prostu CUW-u będzie remontował okoliczne 

alejki i pomnik. Także w związku z tym to lodowisko nie ma tam prawa  tam prawa bytu. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Dziękuję. 

Radny Marek Gołosz 

Szkoda bardzo, bo te 2 lodowiska to z pewnością będzie za mało na okres, na ten sezon właśnie 

zimowy. Te 3 to jest za mało. W mieście ja też widzę. Uczestniczę w tych właśnie zajęciach, chodzę  

z dziećmi. Widzę, że dużo osób czeka na te lodowisko i myślę, że w okresie jesienno-zimowym, 

zimowym właściwie, no bardzo popularna ta forma rekreacji i dwa, wydaje się (niewyraźne).   

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Tychach Marcin Staniczek 

My też żałujemy bardzo. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Dziękuję, Pan Krzysiu Król, proszę bardzo. 

Radny Krzysztof Król 

Dzień dobry,  ja mam takie pytanie. Gdzieś z rok temu rozmawialiśmy o tych łapakach takich na te 

lodowiska, rozmawialiśmy tutaj, żeby tych młodych hokeistów wpuścić ich rano czasami na te zajęcia. 

Pan Dyrektor nie powiedział nie i zastanowi się nad tym, czy zakupić te łapanki i sprawdzi możliwość 

wpuszczania tych młodych hokeistów na lodowisko. Dziękuję. 
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Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Tychach Marcin Staniczek 

Mieliśmy spotkanie z przedstawicielami Tyskich Lwów, którzy powiedzmy mieli zakomunikowane  

z naszej strony, że mogą w każdej chwili przychodzić. Nawet wyznaczyliśmy im termin. 2 dni w ciągu 

tygodnia. W ciągu tygodnia. Po godzinie. Mogli sobie przychodzić, nie było ich ani razu, a bandy do 

tego nie są przygotowane, żeby dołączyć do nich po prostu te wspieraki, żeby można było powiesić, 

siatki po prostu są za słabe do montażu siatek, które zachowują się jak żagiel przy jakimś wietrze, czy 

coś,  co by mogło nam się tam przewrócić, zniszczyć. Jeżeli byśmy chcieli takie bandy załóżmy, czy 

takie, jakby to powiedzieć elementy dodatkowe stworzyć, to trzeba by już załóżmy od samego 

początku budowy lodowiska, żeby to było lodowisko przystosowane do treningów powiedzmy 

hokejowych, związanych z siatkami. 

Radny Krzysztof Król 

Bo ja pamiętam, że niedawno było kupowane ostatnio lodowisko i dobrze myślę?  

Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Tychach Marcin Staniczek 

Było niedawno kupowane. 

Radny Krzysztof Król 

Ale pomyślano o tym. Czyli co, jest przystosowane? 

Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Tychach Marcin Staniczek 

Nie, nie, nie. 

Radny Krzysztof Król 

Czyli nie pomyślano o tym. 

Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Tychach Marcin Staniczek 

Pomyślano o tym, że te lodowiska od samego początku miały być lodowiskami do ślizgawek, żeby 

odciążyć lodowisko kryte. Także nie było mowy tutaj o tym, że nie było pomyślane, bo ktoś o tym 

zapomniał. Inaczej było z założenia przystosowane to lodowisko, sama funkcja tego lodowiska była od 

samego początku jako ślizgawki. 

Radny Krzysztof Król 

Czyli mam rozumieć, że te Młode Lwy w ogóle nie chcą uczestniczyć, tak?  

Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Tychach Marcin Staniczek 

Nie wiem czy nie chcą. Spotkaliśmy się, mieli chyba od ferii, czy od świąt mieli?  

Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Tychach Michał Stania 

Zaczęło się to na początku grudnia, że była propozycja, dostali, przepraszam, dostali 2 terminy przed 

świętami, były 2 telefony z ich strony, no i praktycznie do samych ferii nikt się nie pojawił. Przed 

feriami okazało się, że znaleźli instruktorów, którzy mogli przyjść, no ale w końcu i tak nikt nie 

przyszedł. 

Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Tychach Marcin Staniczek 

No my też, my też żałujemy, bo to są nasze dzieci, prawda? Także chcieliśmy też otworzyć dzięki 

Panu, (niewyraźne) chcieliśmy otworzyć, rozszerzyć powiedzmy ofertę naszą, no ale no widocznie 

powiedzmy tyle mają zajęć, dlatego, Gdybyśmy byli też dokładni, to te zajęcia miały się odbywać 

powiedzmy jako dodatkowe jazdy na łyżwach w formie no bez krążka, bo to jeszcze były na zasadzie, 

jak to rodzice tłumaczyli, czy jeden rodzic, że kiedyś jak był jeszcze załóżmy w wieku młodym, to on 

chodził gdzieś na stawy, jeździł i tak dalej i czy mogą załóżmy przychodzić? Ja wyraziłem zgodę, okej. 

Tylko pod jednym warunkiem. Doskonalenie jazdy, żeby byli w koszulkach, żeby to było widać, że to 
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jest Tyskie Lwy, no i pod opieką instruktorów. No powiedzmy, że nie skorzystali z oferty. Może w tym 

roku damy podobną ofertę, jak przyjdą to nie będzie problemu. 

Radny Krzysztof Król 

Czyli mam rozumieć, że oni mogą być, ale nie grać krążkiem, tak? 

Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Tychach Marcin Staniczek 

Takie są zasady. Takie są zasady. 

Radny Krzysztof Król 

Może dlatego zrezygnowali. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

No ale jak doskonali na stawach bez krążka?  

Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Tychach Marcin Staniczek 

No idea była taka, żeby jeździć na lodzie. 

Radny Krzysztof Król 

(Niewyraźnie) 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Czyli jednak budowa kolejnego lodowiska zaplanowana jest słuszna, ponieważ? 

Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Tychach Marcin Staniczek 

Jak najbardziej. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Czyli tutaj bardzo duży jest oddźwięk, żeby jednak, dużo jest tej młodzieży. 

Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Tychach Marcin Staniczek 

Bardzo. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

No to ubolewamy nad tym, że to jedno będzie nieczynne. No i trudno. Jakoś to Pan Dyrektor musi 

teraz  połatać, żeby to miało ręce i nogi. W tym temacie wszystko. 

Radny Krzysztof Król  

Może zimy nie będzie. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

To się tak nie mówi. 

Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Tychach Marcin Staniczek 

Ale to nie ma znaczenia, to nie na stawie się jeździ, tylko się jeździ na lodowisku, które jest chłodzone. 

No jak słońce jest, no najgorszy jest wiatr. Słońce jeszcze to małe piwo, ale jak jest wiatr to po prostu 

spłukuje lód. 

Radny Krzysztof Król 

Plus 5 to więcej energii (niewyraźne)  
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Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Tychach Marcin Staniczek 

No to już pomijając. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

No i przechodzimy do punktu 6. Sprawy bieżące, wolne wnioski. Kto z Państwa Radnych chciał  

zabrać głos? Proszę bardzo, Pan Wiceprzewodniczący. 

Radny Maciej Jędrzejko 

Ja chciałem tylko, Szanowni Państwo, podziękować wszystkim, którzy wzięli udział w konferencji, 

która się odbyła 14 października. Ponieważ odbyła się konferencja Rak'n'Talk , właściwie Rak-off. 

Konferencja profilaktyczna w zakresie raka piersi, raka szyjki macicy, edukacyjna, w związku z czym 

dziękuję też naczelnikom, którzy zaangażowali się w rozpropagowanie tej tej w szkołach. Mieliśmy 

700 prawie osób tańczących, rekord Polski. Nie udało nam się pobić rekordu Polski, ale ustanowiliśmy 

rekord Tychów w tańcu, więc wszyscy tyszanie, rzeczywiście siedemset prawie osób tańczyli tam pod 

halą MOSiR-u. Za co bardzo też dziękuję za udostępnienie tych tych tych miejsc. No i mieliśmy 

konferencję, na której przebadaliśmy 97 pacjentek. Wykryliśmy 4 raki, czy też 4 podejrzenia raków.  

2 na pewno to są raki, a 2 prawdopodobnie, a więc udało się uratować prawdopodobnie 4 osoby. 

Może to nie jest jakaś taka spektakularna liczba, ale na 100 osób, które przebadaliśmy. Statystycznie 

tak wygląda. Dokładnie tak. Także przepięknie wszystkim dziękuję. Mam dla Państwa książeczki dla 

wszystkich, także chciałem poinformować, podziękować pięknie za pomoc. Szczególnie Panu 

Dyrektorowi Staniczkowi, który też mi no wiele tutaj dróg otworzył. Chcieliśmy początkowo zrobić to na 

tym dużym stadionie naszym, ale tam doszliśmy do wniosku, że jednak koszty tej nawierzchni  

i przykrycia tej nawierzchni były gigantyczne. No więc zdecydowaliśmy się to pod halą MOSiR-u i to 

był doskonały pomysł. 

Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Tychach Marcin Staniczek 

Dla ginekologów jestem otwarty. 

Radny Maciej Jędrzejko 

Dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

(Niewyraźnie) poważnie? Taki żarcik. 

Radny Maciej Jędrzejko 

Jeszcze tylko jedną rzecz. Jeżeli ktoś z Państwa byłby zainteresowany, to cały zapis tej konferencji  

w formie transmisji internetowej na Youtubie jest dostępne na naszych profilach, na naszych stronach 

i można sobie posłuchać wykładów, można sobie posłuchać no wszystkiego tego, co się działo, filmu  

z tego całego wydarzenia, także serdecznie wszystkich zapraszam. Dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Dziękuję. Jak najwięcej takich inicjatyw. Gratuluję koledze, bo bardzo dobra robota. Pomijając już jego 

1300 wejść na jego wydarzenie. Bo to jest wydarzenie. 1 300 000. Prawie 1 400 000, bo Pan 

Wiceprzewodniczący też szanty reprezentuje, co jest mi, jak będziemy kończyli obrady tej naszej tutaj 

działalności to zrobimy taki, to Pan Przewodniczący zaśpiewa i znowu pobijemy pewien rekord. Pan 

Krzysiek. 

Radny Krzysztof Król 

Panie Przewodniczący, nie trzeba gratulować, tylko trzeba było przyjść zatańczyć, tak jak paru 

radnych. 

Wiele głosów 

Tak jest. Dziękuję bardzo. Nie każdy może tylko tańczyć i zbadać sobie piersi. Mężczyźni też chorują. 
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Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

Proszę bardzo, Pani Patrycja. 

Radna Patrycja Kosowska - Pawłowicz 

Ja mam jeszcze takie pytanie, mówimy 97 kobiet przebadanych. Rozumiem, że to były badania USG 

bądź mammografia, czy jakby to jest cała statystyka? Bo wydaje mi się, że było trochę więcej kobiet 

przebadanych. 

Radny Maciej Jędrzejko 

W tych które mamy wpisane, bo wszystkie kobiety, które zbadaliśmy mamy rozpisane, było 97. Przy 

czym zrobiliśmy, no wszystkie panie zostały zbadane palpacyjnie. Prawie, no praktycznie wszystkie, 

bo w końcu jeszcze zostaliśmy dłużej, zostały przebadane (niewyraźne) Na mammografię zgłosiło się 

tylko 9 kobiet niestety. Chociaż mieliśmy moc przerobową na 100. Także super, że się Panie 

zgłosiłyście. Natomiast to jest też taka nauczka na przyszłość, żebyśmy jednak jeszcze szerzej 

rozpromowali ten mammobus, bo faktycznie to działa niestety tak, czego nie wiedziałem, że jak 

przyjeżdżam mammobus, to oni mają kontrakt z NFZem i jeżeli oni nie przerobią 35 pacjentek, to 

muszą do tego, to i tak za to płacą. Muszą do tego dołożyć. Także no myśmy musieli ten koszt jakby 

ponieść za te nieprzerobione pacjentki do 35. Mi się wydawało, że 35 to będzie tak po prostu. 

Natomiast na te 700 osób, które przyszły to były same młode osoby najczęściej. Znaczy nie tylko 

same młode osoby, ale bardzo dużo było młodych osób, które się jeszcze nie kwalifikują do 

mammografii. No więc być może dlatego, ale trzeba i to jest taka moja też prośba, chociaż ona jest 

bardziej może na Komisje Zdrowia, ale też Edukacji Komisji, bo to jest bardzo ważne, żebyśmy 

edukowali kobiety, że jednak tą mammografię robić trzeba. Dotychczas wytyczne były takie, że kobiety 

w wieku 50-69. Ale od przyszłego roku ma się to zmienić i będzie od 45 do 73. Także wtedy też 

większą grupę pacjentek przepadamy, a to jest badanie rzeczywiście screeningowe, czyli takie, które 

no daje szansę szybkiego bardzo wykrycia tego nowotworu. Tutaj rzeczywiście biorąc pod uwagę ilość 

miesięcy, kiedy promowaliśmy tą konferencję, to 9 pacjentek, które się zgłosiły, to jest tragicznie mało 

tak naprawdę. To świadczy też o jakby poziomie świadomości społeczeństwa i o tym, że tutaj nasza 

rola jako edukacji no jest gigantyczna i tutaj też moja prośba. Jeżeli ktokolwiek z Państwa, ma jakieś 

przełożenie na edukację taką szkolną licealną szczególnie, ale też we wszystkich tych zawodowych 

szkołach, uczelniach i tak dalej, żeby jednak jakiś pomysł, czy jakiś taki moment na taką tą profilaktyką 

onkologiczną, edukacyjnie też tam wprowadzić. 

Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Tychach Marcin Staniczek 

To już wiem, dlaczego Pana Przewodniczącego nie było na tych tańcach? Bo były same młode osoby. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk 

No ubolewam. Natomiast ja mam inną sprawę, chciałem bez tutaj dyskusji, chciałem tylko 2 zdania 

powiedzieć. To chciałbym, żebyście sobie Państwo to zapamiętali, bo to jest bardzo ważne. Proszę 

Państwa, media jakiekolwiek, czy są to media prywatne, czy są to media publiczne? zawsze 

oddziaływują w ten sam sposób. A mianowicie, jeżeli ktoś z Państwa Radnych udziela wywiadów  

i mówi o czymś, co się dzieje, co się wydarza, to w dobrym tonie zawsze jest, żeby osoba, która taki 

materiał nagrywa, publikuje też poprosiła o zdanie osoby, która jest wywołana do tablicy. I jest tak 

zwany dobry obyczaj dziennikarstwa. Każde dziennikarstwo, które nie stosuje się do tego obyczaju, to 

ja osobiście nie uważam tego za dziennikarstwo, tylko za amatorę. Mogę jeszcze dodać pewne pewne 

inne sformułowania, ale nie będę tego robił. Także ja bardzo proszę, że jeżeli Państwo macie taką 

potrzebę, żeby rozmawiać z mediami, no to też, bo ja miałem taką sytuację. Ja też zapytałem, czy 

osoby, o których mówimy będą poinformowane i będą mogły się wypowiedzieć? Tylko dlatego się tam 

wypowiedziałem, ponieważ ktoś mi powiedział, że te osoby też będą zapytane o zdanie. Ja teraz 

bardzo Państwu dziękuję i zamykam posiedzenie. Do widzenia. 
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